
PROTOKÓ  NR 50-15/2005Ł

  

z posiedzenia Komisji Turystyki i Sportu Rady Miasta 

Gda skań , które odby o si  dniuł ę  30 listopada 2005 r. o 

godz. 13:00 w sali 007 Nowego Ratusza w Gda sku. ń

Obecni: wg za czonych list obecno ci. łą ś

Na  stan 7 cz onków  komisji,  w  posiedzeniuł  

uczestniczy o  ł 5,  czyli  by o  quorum  do  podejmowaniał  

prawomocnych decyzji.

Posiedzeniu  przewodniczy  radny  Marek  Bumblisł  - 

przewodnicz cy Komisji Turystyki i Sportu Rady Miastaą  

Gda ska,  który  po  powitaniu  zaproszonych  go ci  iń ś  

radnych - zaproponowa  porz dek posiedzenia:ł ą

1. Zaopiniowanie  projektu  uchwa y  Rady  Miastał  

Gda ska  w  sprawie  uchwalenia  bud etu  miastań ż  

Gda ska na rok 12006 – ń druk nr 1681.

2.Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

Porz dek przyj to jednog o nie – 4 g osami za.ą ę ł ś ł



PUNKT – 1

Zaopiniowanie projektu uchwa y Rady Miasta Gda ska wł ń  

sprawie  uchwalenia  bud etu  miasta  Gda ska  na  rokż ń  

12006 – druk nr 1681.

Przewodnicz cy Marek Bumblisą

Prosz  bardzo,  kto  z  przedstawicieli  prezydentaę  

przedstawi nam bud et na rok 2006 w zakresie dzia aniaż ł  

komisji?

Pan Krzysztof Mincewicz – dyrektor Wydzia u Edukacji ił  

Sportu UM w Gda skuń

Przedstawi  projekt  bud etu  na  rok  2006  w zakresieł ż  

dzia ania Komisji Turystyki i Sportu RMG.ł

DYSKUSJA

Przewodnicz cy Marek Bumblisą

Co nowego w tym roku?



Pan  Andrzej  Socik  –  kierownik  Referatu  Turystyki 

Wydzia u Polityki Gospodarczej UM w Gda skuł ń

Przyst pienie do PROT-u – w zwi zku z czym ta kwotaą ą  

na to i te dzia ania, jakich w ubieg ym roku nie by o,ł ł ł  

nowa pozycja w bud ecie.ż

Przewodnicz cy Marek Bumblisą

Mia em  na  my li,  co  nowego  w bogatszy  o  wiedz  poł ś ę  

spotkaniach,  podsumowaniach,  gdzie  pan  dyrektor 

Rembalski zaproponowa  podmiotom z bran y wspó udzia  wł ż ł ł  

programie, który by zwielokrotni  finanse na promocj ,ł ę  

przy  jednoczesnej  mo liwo ci  partycypacji  wż ś  

posiadaniu wp ywu na sposób wydawania tych rodków.,ł ś  

czy co  na ten temat mo e pan powiedzie ?ś ż ć

Pan  Andrzej  Socik  –  kierownik  Referatu  Turystyki 

Wydzia u Polityki Gospodarczej UM w Gda skuł ń

Jest  to  wzór  warszawki,  chocia  tam  sytuacja  by aż ł  

troszk  inna.  Wyp yn  wniosek  od  hoteli  5ę ł ął  

gwiazdkowych,  które  utworzy y  fundacj .  Hotele  sił ę ę 

opodatkowa y,  od  ka dego  noclegu  1  euro  jest  chybał ż  

odprowadzane  na  ten  fundusz.  Jest  to  fundusz 

promocyjny.

Przewodnicz cy Marek Bumblisą

1 euro za osobo/dob ?ę



Pan  Andrzej  Socik  –  kierownik  Referatu  Turystyki 

Wydzia u Polityki Gospodarczej UM w Gda skuł ń

Tak, tak, od ka dego noclegu. Z tego jest tworzonyż  

fundusz  promocyjny,  pozwalaj cy  na  kampanieą  

promocyjne. 

U  nas  na  razie  panuje  sceptycyzm  je li  chodzi  oś  

podej cie bran y turystycznej ale powoli, im bli ej,ś ż ż  

roboczych  spotka  wi cej  to  sprawa  b dzie  teń ę ę ż 

bardziej oczywista dla nich. Jest to w ich interesie, 

miasta  równie  –  ale  to  przecie  oni  g ównie  zż ż ł  

turystów yj  i im ich wi cej to wi kszy wp yw. ż ą ę ę ł

Nast pna  rzecz,  podj li my  dzia ania,  chcemy  toę ę ś ł  

po czy  z przebudow  ulicy Powale Grodzkie, vis a visłą ć ą  

dworca ten odcinek, b dzie e rodków UE pobudowanieę ż ś  

pawiloniku,  kiosku  który  b dzie  spe nia  wy cznieę ł ł łą  

funkcje  punktu  informacji  turystycznej.  Nie  ten  z 

„Ruch”-u,  który  jest  wspólny  -   tylko  osobny, 

wolnostoj cy.  Mamy  ju  wskazanie  lokalizacyjne,ą ż  

jeste my po wst pnych rozmowach z ZDIZ.ś ę

Przewodnicz cy Marek Bumblisą

Za jak  kwot ?ą ę

Pan  Andrzej  Socik  –  kierownik  Referatu  Turystyki 

Wydzia u Polityki Gospodarczej UM w Gda skuł ń

Szacowane  jest  ok.  100  ty  cznie  z  projektemś łą  

pobudowanie  tego  –  ale  to  szacunkowe  wyliczenia, 

my l , e to nie przekroczy tej  kwoty, poniewa  toś ę ż ż  

nie mo e by  wielka rzecz. ż ć



Nast pn  rzecz  wspóln  Referatu Turystyki, Gda skieję ą ą ą ń  

Organizacji  Turystycznej,  MOSiR,  chcemy  od  2  maja 

kiedy rusza sezon eglarski uruchomi  sezonowy punktż ć  

informacji turystyczno- eglarskiej na Targu Rybnym, wż  

lokalu który jest w tej chwili we w adaniu MOSiR-u,ł  

gdzie  poprzednie  lata  by a  fundacja  pana  Paszke.ł  

Byli my  tam,  ogl dali my  pomieszczenie.  Zwi kszoneś ą ś ę  

rodki przeznaczone dla Gda skiej Organizacji ś ń

Turystycznej, pozwol  tam ten punkt uruchomi . My l ,ą ć ś ę  

e b dzie on tam funkcjonowa  – zw aszcza w sezonież ę ł ł  

jest to potrzebne w tym miejscu. 

Przewodnicz cy Marek Bumblisą

Rozumiem, e MOSiR i dyrektor Paszkowski te  b d  wż ż ę ą  

to przedsi wzi cie zaanga owani, tak?ę ę ż

Pan  Andrzej  Socik  –  kierownik  Referatu  Turystyki 

Wydzia u Polityki Gospodarczej UM w Gda skuł ń

Dok adnie  tak,  przy  organizacji imprez b d  pomagał ę ą ć 

rozpropagowywa  imprezy.ć

Przewodnicz cy Marek Bumblisą

Kiedy jeste my przy planach – planuj  zorganizowanieś ę  

posiedzenia nt. O rodka Promocji Zdrowia i Sprawno ciś ś  

Dziecka. Wiem, e radni znaj  obiekt – ale, je li ktoż ą ś ś 

chcia by zapozna  si  przed najbli szym posiedzeniemł ć ę ż  

to s dz , e kierownik nie b dzie przeciwny. Omówimyą ę ż ę  

sobie  co  tam  si  dzieje,  jakie  s  kierunki,ę ą  



do wiadczenia, osi gni cia, plany na przysz o  – toś ą ę ł ść  

zrobimy na osobnym posiedzeniu. 

Mo e jeszcze poprosimy ogólnie o za o eniach bud etuż ł ż ż  

miasta pani  dyrektor Blacharsk , poprosz .ą ą ę

Pani Teresa Blacharska – dyrektor Wydzia u Finansowegoł  

UM w Gda skuń

Prosz  pa stwa,  wydatki  w  bud ecie  miasta  nadę ń ż  

dochodami  s  wy sze.  Ten  niedobór  jest  to  deficytą ż  

bud etowy  wynosi  on  236  mln  z .  deficyt  bud etowyż ł ż  

sfinansowany b dzie…ę

Przewodnicz cy Marek Bumblisą

…przepraszam, jaka jest kwota wydatków?

Pani Teresa Blacharska – dyrektor Wydzia u Finansowegoł  

UM w Gda skuń

Wydatków ogó em?ł

Przewodnicz cy Marek Bumblisą

Tak.

Pani Teresa Blacharska – dyrektor Wydzia u Finansowegoł  

UM w Gda skuń

Kwota wydatków ogó em to 1ł  438 301 862 z . Natomiastł  

dochody to 1 201 942 503 z . Ró nica mi dzy dochodamił ż ę  

a  wydatkami  to  w a nie  deficyt  236ł ś  359 359  z ,ł  



sfinansowany z kredytu d ugoterminowego o wys. 205 mlnł  

z .  Ten  kredyt  jest  równie  przewidziany  na  sp atł ż ł ę 

po yczek i kredytów zaci gni tych w latach ubieg ychż ą ę ł  

tj. kwota 81 mln z . w bud ecie równie  znalaz y sił ż ż ł ę 

rodki w wys. 82 mln z  na tzw. zaci gni cie po yczekś ł ą ę ż  

na prefinansowanie. Oczywi cie, ta kwota nie musi byś ć 

w ca o ci zaci gni ta przez miasto – ale ona stanowił ś ą ę  

podstaw  do zaplanowania po stronie wydatkowej pe nychę ł  

wysoko ci rodków, jakie s  przewidziane na realizacjś ś ą ę 

zada , które dosta y dofinansowanie z UE. ń ł

Przewodnicz cy Marek Bumblisą

Czy s  jakie  dodatkowe pytania do pani dyrektor?ą ś

Na  razie  nie  widz ,  mo e  wyjd  nam  w  trakcieę ż ą  

dyskusji.

Panie  dyrektorze  Paszkowski  –  co  nowego  na 

k pieliskach  si  pojawi?  Wiadomo,  e  zawszeą ę ż  

odtwarzamy struktur, remontujemy.

Pan Leszek Paszkowski – dyrektor MOSiR w Gda skuń

Szanowni  pa stwo,  je li  chodzi  o  k pieliska  toń ś ą  

postanowili my w tym roku, e d ugo  k pielisk nieś ż ł ść ą  

zostanie wyd u ona. Natomiast, b dziemy robili zabiegił ż ę  

eby poziom tych k pielisk zosta  podniesiony. ż ą ł

W czasie  realizacji  jest  zakup  trzeciej  odzi.  Jakł  

pa stwo wiecie, w lipcu otrzymali my skuter, a tak eń ś ż  

jest  realizacja  zakupu  quada,  który  b dzie  s u yę ł ż ł 

k pieliskom morskim. ą



Prawdopodobnie w tym roku K pielisko Morskie Brze noą ź  

o d .  600  m otrzyma  tytu  B kitnej Flagi,  co jestł ł łę  

pewnego  rodzaju  certyfikatem  jako ci  k pieliska,  coś ą  

dotyczy nie tylko k pieliska a ca ej gminy – bo to ią ł  

czysto  wód  i  segregacja  odpadów,  i  czystość ść 

powietrza, i ca a gospodarka utylizacji tych e rzeczy.ł ż  

B dzie tez nowa infrastruktura robiona na K pieliskuę ą  

Stogi, nowy budynek,  30 maja ma doj  do oddaniaść  

sta ej  zabudowy,  gdzie  prawdopodobnie  uda  sił ę 

sfinalizowa  spraw  ma ej wypo yczalni windsurfingowejć ę ł ż  

– jeste my w trakcie rozmów z jedn  e szkó ek. B dzieś ą ż ł ę  

tez nowy budynek, ten e Stogów który by  dora nież ł ź  

konstruowany – b dzie przeniesiony na nowe k pieliskoę ą  

utworzone w tym roku w Sobieszowie Orliku, ten 100m 

odcinek strze onego k pieliska b dzie funkcjonowa . ż ą ę ł

Dojazdy, doj cia do tych k pielisk poprawi  si  je liś ą ą ę ś  

chodzi o Sobieszewo – poniewa  zosta y ju  utwardzoneż ł ż  

te doj cia, eby mo na by o dojecha . Prowadzimy w tejś ż ż ł ć  

chwili  monitoring  tych  wszystkich  przej ,  wczorajść  

pracownicy sko czyli dokumentacj  zdj ciow  ka dego zń ę ę ą ż  

tych przej . Wyst pimy zarówno do Urz du Morskiego,ść ą ę  

jak  i  do  innych  instytucji  miejskich  o  to,  aby  w 

bud ecie 2006 r. zapewnili pewne rodki na poprawż ś ę 

tych e,  poprzez  estetyk  tych  wej  oraz  dodatkoweż ę ść  

zamontowanie oznacze  których ci gle ubywa – niestetyń ą  

z omiarze  kradn  tablice  numeruj ce  wej cia.  Nał ą ą ś  

bie co  dokonujemy  poprawy  wygl du  tych  k pielisk,żą ą ą  

wspó praca z Nivea, która nam nowe wie e zaaplikowa a.ł ż ł  

Staramy  si  o  organizacj  znacz cych  imprez  typuę ę ą  

Mistrzostwa Polski Ratowników we wspó pracy z Nivea ał  



tak e  Mistrzostwa  w  Siatkówce.  Decyzje  jeszcze  nież  

zapad y, zg osili my swój akces i b dziemy si  staralił ł ś ę ę  

e wszystkich si , eby chocia  jedn  z tych imprez wż ł ż ż ą  

Gda sku umiejscowi . Kalendarz imprez jest w trakcień ć  

zapinania, wst pny projekt, du o turniejów siatkówki,ę ż  

g ównie pla owej, m odzie owe turnieje pi ki. ł ż ł ż ł

Pla e  b d  prawdopodobnie  udost pnione  dla  punktówż ę ą ę  

gastronomicznych.

Powiem jeszcze o jednej przykrej sprawie. Nasz tor 

motocrossowy zosta  przez nas cz ciowo rozebrany, ał ęś  

cz ciowo dewastowany. Dwóch sprawców policja uj a,ęś ęł  

s  to  mieszka cy  Oruni  – którzy  najprawdopodobnieją ń  

nie b d  w stanie pokry  kosztów naprawy.ę ą ć

Przewodnicz cy Marek Bumblisą

Czy te koszty to na to maj  by  przeznaczone?ą ć

Pan Leszek Paszkowski – dyrektor MOSiR w Gda skuń

By  mo e uda nam si  odzyska  rodki.ć ż ę ć ś

Tak, na to.

Radny Aleksander ubrys – cz onek komisjiŻ ł

Jaka warto  zniszcze ?ść ń

Pan Leszek Paszkowski – dyrektor MOSiR w Gda skuń

Oko o 20 ty  z …23 ty .ł ś ł ś



Przewodnicz cy Marek Bumblisą

Mam pytanie jeszcze, czy tekst WPI jest ju  scalony?ż

Radny Aleksander ubrys – cz onek komisjiŻ ł

Czy wszystko z WPI, co mia o by  na 2006 rok jestł ć  

rozpocz te?ę

Pan  Jacek  Kobiela  –  zast pca  dyrektora  Wydzia uę ł  

Programów Rozwojowych UM w Gda skuń

Nie by o za o enia, e za cznik 4 b dzie za cznikiemł ł ż ż łą ę łą  

bud etu.ż

W WPI s  zadania, które czerpi  kwoty z bud etu, toą ą ż  

s  pomys y, propozycje.ą ł

Przewodnicz cy Marek Bumblisą

Czy  jeszcze  maj  pa stwo  jakie  pytania  doą ń ś  

zaproszonych go ci?ś

Nie  widz .  Dzi kuje  zatem.  Proponuje  przyst pi  doę ę ą ć  

g osowania.ł

USTALENIA KOMISJI

Komisja Turystyki i Sportu Rady Miasta Gda ska nań  

podstawie Uchwa y Nr X/245/2003 Rady Miasta Gda ska zł ń  

dnia  26  czerwca  2003  roku  w  sprawie  procedury 

uchwalania  bud etu  oraz  rodzaju  i  szczegó owo ciż ł ś  

materia ów  informacyjnych  towarzysz cych  projektowił ą  

uchwa y bud etowej ustala co nast puje:ł ż ę



1. Komisja na posiedzeniu w dniu 30 listopada 2005 

roku,  na  podstawie  § 5  ust.3  ww.  uchwa ył  

przyst pi a do analizy i oceny projektu bud etuą ł ż  

na rok 2006 – druk nr 1681, w zakresie dzia aniał  

komisji. 

   Komisja  wys ucha a  informacji  i  wyja nieł ł ś ń 

przekazanych przez:

• Pani  Teres  Blacharsk  – dyrektor Wydzia uą ę ą ł  

Finansowego Urz du Miejskiego w Gda sku,ę ń

• Pana  Krzysztofa  Mincewicza  –  dyrektora 

Wydzia u Edukacji i Sportu Urz du Miejskiegoł ę  

w Gda sku,ń

• Pana  Jacka  Kobieli  –  zast pcy  dyrektoraę  

Wydzia u  programów  Rozwojowych  Urz duł ę  

Miejskiego w Gda sku, ń

• Pana  Henryka  Wyciszkiewicza  –  kierownika 

Referatu  Sportu  Wydzia u  Edukacji  i  Sportuł  

Urz du Miejskiego w Gda sku,ę ń

• Pana  Andrzeja  Socika  – kierownika  Referatu 

Turystyki  Wydzia u  Polityki  Gospodarczejł  

Urz du Miejskiego w Gda sku,ę ń

• Pana  Leszka  Paszkowskiego  –  dyrektora 

Miejskiego  O rodka  Sportu  i  Rekreacji  wś  

Gda sku.ń



2. Komisja 3 g osami za, przy 2 wstrzymuj cych sił ą ę 

pozytywnie  zaopiniowa a  przedstawiony  projektł  

uchwa y,  zawarty  w  druku  nr  1681,  w  zakresieł  

dzia ania komisji.ł

 

Tre  Opinii Nr 50-15/102/29/05 stanowi za cznik dość łą  

protoko u.ł

PUNKT – 2

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.

• Pismo TKKF Przymorze do MOSiR – aa.

• Pismo Pomorskiego Klubu Weteranów w LA 

USTALENIA KOMISJI

Komisja Turystyki i Sportu Rady Miasta Gda ska wń  

zwi zku  z  pismem  Pana  Andrzeja  Stepowskiego  –ą

koordynatora biegów Pomorskiego Klubu weteranów w LA 

w Trójmie cie z dnia 25 pa dziernika 2005 r. wnosi doś ź  

Pana Prezydenta o umo liwienie korzystania z zapleczaż  

obiektu przy ul. D browszczaków wraz z zapewnieniemą  

ogrzewania pomieszczenia oraz ciep ej wody.ł

Komisja przesy a kserokopi  otrzymanego pisma.ł ę



Komisja  prosi  równie  o  udzielenie  odpowiedziż  

zainteresowanym stronom.

Powy sze przyj to pozytywnie – 5 g osami za.ż ę ł

Tre  Wniosku Nr 50-15/89/21/05 stanowi za cznik dość łą  
protoko u.ł

• Pismo KS „Oliwia” – do wiadomo ci komisjiś  

– aa.

• Pismo  Morskiego Robotniczego Klubu Sportowego 

„Gda sk” z dnia 15 listopada 2005 r. w sprawień  

pomocy klubom kajakowym dzia aj cym na terenieł ą  

Gda ska w dost pie do p ywalni MOSiR przy ul.ń ę ł  

Cha ubi skiego  z  odp atno ci  symboliczn ,ł ń ł ś ą ą  

wynosz c  1z , powi kszony o podatek VAT.ą ą ł ę

USTALENIA KOMISJI

Komisja Turystyki i Sportu Rady Miasta Gda ska wń  

zwi zku  z  pismem  pana  W odzimierza  Schmidta  –ą ł  

dyrektora  MRKS  „Gda sk” wnosi  do  Pana  Prezydenta  oń  

odniesienie si  do kwestii poruszanych w za czonymę łą  

wyst pieniu i przedstawienie swojej opinii komisji.ą



Jednocze nie  komisja  prosi  o  udzielenieś  

odpowiedzi zainteresowanym stronom.

Powy sze przyj to pozytywnie – 5 g osami za.ż ę ł

Tre  Wniosku Nr 50-15/89/21/2005 stanowi za cznik dość łą  

protoko u.ł

• Pismo w sprawie wytypowania 2 przedstawicieli 

komisji  do  prac  w  Komisji  Konkursowej 

przyznaj cej dotacje z bud etu miasta Gda skaą ż ń  

na  rok  2006r.  na  zadania  w  zakresie 

upowszechniania kultury fizycznej.

USTALENIA KOMISJI

Komisja Turystyki i Sportu Rady Miasta Gda ska nań  

posiedzeniu w dniu 30 listopada 2005 r. wy oni a wł ł  

g osowaniu tajnym nast puj cych przedstawicieli:ł ę ą

1.Radnego Piotra Dzika – cz onka komisji,ł

2.Radnego  Marka  Bumblisa  –  przewodnicz cegoą  

komisji.



W  przypadku  nieobecno ci  ww.  radnych,  komisjaś  

wskazuje równie  radnego W odzimierza czkowskiego,ż ł Łę  

jako rezerwowego cz onka Komisji Konkursowej.ł

G osowanie: ł

3 g osy za, 2 wstrzymuj ce si .ł ą ę

• Odpowied  na wniosek komisji nr 48-13/87/19/2005ź  

w  sprawie  obiektu  sportowego  przy  ul. 

Ko cierskiej 4.ś

• Pismo  Wojewody  Pomorskiego  do  KL  „Olivia” dot. 

badania legalno ci uchwa .ś ł

• Obchody 60 lecia lekkoatletyki 

USTALENIA KOMISJI

W imieniu Komisji b dzie uczestniczy  w obchodachę ł  

wiceprzewodnicz cy Miros aw Zdanowicz.ą ł

 



Poniewa  nie by o wi cej spraw wniesionych i wolnychż ł ę  

wniosków,  przewodnicz cy  podzi kowa  Za  przybycie  ią ę ł  

zaprosi  na nast pne posiedzenie komisji.ł ę

 

        Przewodnicz cyą

            Komisji Turystyki i Sportu

  Rady Miasta Gda skań

           Marek Bumblis

Protoko owa ał ł

A. ukŻ


